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PROTOKÓŁ NR II/2010 

 z II sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej  

Urzędu Gminy dnia 6 grudnia 2010 roku. 

 Początek posiedzenia o godz. 9
00

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji:       15 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Tadeusz Ignasiak   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

3. Marcin Kowalczyk  - Przewodniczący Komisji OZKiS 

4. Radosław Kolbert   - Członek Komisji RLiOŚ 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji OZKiS 

6. Marek Leszczyk   - Członek Komisji Rewizyjnej 

7. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

8. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

9. Stanisław Parzyjagła  - Członek Komisji RLiOŚ 

10.  Tomasz Pietrzak   - Członek  Komisji OZKiS 

11.  Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

12.  Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

13.  Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

14.  Ryszard Świątek   - Członek Komisji Rewizyjnej 

15.  Sylwia Wrzała   - Członek Komisji Rewizyjnej 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

4. Krystyna Miśkiewicz  - Radna Powiatu Wieluńskiego 

5. Agnieszka Kucharska  - Pracownik Urzędu Gminy 

6. Leszek Wójcik   - Sołtys wsi Broników 

7. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

8. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy 

9. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas  

10. Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas 

11. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

12.  Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

13.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

14.  Andrzej Stasiak   - Sołtys wsi Przywóz 

15.  Henryk Łuczak   - Sołtys wsi Kamion 

16. Zbigniew Wołowiec  - Sołtys wsi Jajczaki 
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Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie II sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu I sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Złożenie ślubowanie przez nowo wybranego wójta. 

5. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy Wierzchlas. 

b) wyrażenia zgody na zakup nieruchomości. 

7. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

8. Zakończenie obrad II sesji Rady Gminy Wierzchlas. 
 

 

Przebieg obrad sesji. 

Punkt 1 

Otwarcie II sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powitał radnych, sołtysów, radną  

Powiatu Wieluńskiego Krystynę Miśkiewicz oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Stwierdził, że na sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum, przy którym, 

może obradować i podejmować uchwały Rada Gminy. 

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad, w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego porządku. 

Przewodniczący poinformował, że zachodzi konieczność wprowadzenia w Punkcie 6  

podpunktu c) w sprawie „wyrażenia zgody na  zakup nieruchomości położonej 

w Kraszkowicach”, ponieważ nie było zmian Przewodniczący poddał  projekt 

porządku wraz z dodatkowymi propozycjami pod głosowanie i przyjęty został 

jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 3  

Przyjęcie protokołu I sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zawsze przed sesją jest wykładany 

protokół poprzedniej sesji i każdy radny ma prawo się z nim zapoznać, po czym 

zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.       

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 
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Punkt 4 
 

Złożenie ślubowanie przez nowo wybranego wójta. 

Przewodniczący Rady Gminy powitał zwycięzcę wyborów na funkcję Wójta Gminy 

Wierzchlas Pana Krzysztofa Bednarka, pogratulował mu wyboru i przypomniał, że 

objęcie obowiązków przez Wójta Gminy następuje z chwilą złożenia wobec Rady 

Gminy ślubowania. W związku z tym poprosił Krzysztofa Bednarka o złożenie 

ślubowania.  

 

Krzysztof Bednarek odczytał rotę ślubowania: 

„Obejmując Urząd Wójta Gminy uroczyście ślubuję, że dochowam wierności 

prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę tylko dla dobra publicznego 

i pomyślności mieszkańców gminy”. „Tak mi dopomóż Bóg”. 

 

Z chwilą złożenia ślubowania nowo wybrany wójt Krzysztof Bednarek objął swoje 

obowiązki. 

 

Punkt 5 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania od dnia 

10 listopada 2010 r. do 6 grudnia 2010 r., które stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Po odczytaniu danej informacji przewodniczący zapytał czy są do niej uwagi. 

 

Nie było pytań ani uwag do sprawozdania Wójta w związku z tym zostało one 

przyjęte do akceptującej wiadomości. 

 

 

Punkt 6 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) zmian w budżecie gminy Wierzchlas na 2010 r. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak,  która 

poinformowała, że radni otrzymali projekty  uchwał krótko prze sesją. Następnie 

Skarbnik omówiła wszystkie zmiany  jakie zachodzą w budżecie Gminy. 

W przypadku pytań lub wątpliwości prosiła o ich bieżące zadawanie. 

 

Zwiększenia i zmniejszenia dochodów. 

 

Deficyt budżetu stanowi kwotę  5.610.628,23 zł i zmniejsza się go 660.268,56zł. 
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W budżecie zaplanowane było zadanie inwestycyjne wzmocnienie roli szlaku 

bursztynowego, środki te były przewidziane w budżecie i zabezpieczone kredytem, 

nie ma potrzeby zaciągania kredy ponieważ Starostwo wywiązało się ze swoich  

zobowiązań i przekazało nam środki na to zadanie. Automatycznie o tą sama kwotę 

zmniejszane sa wydatki. 

Dochody Gminy zwiększają się o kwotę 46.115 zł z przeznaczeniem  na zadanie 

unijne „Pokaż dziecku piękny świat”. Środki wprowadzane są po stronie dochodów 

i po stronie wydatków”. 

 

Wydatki: 

 

>  Dział 010 Rolnictwo i łowiectwo – Rozwój obszarów wiejskich zmniejsza się 

kwotę 29.500 zł  w tym: 

- 2.000 zł – zmniejsza się zadanie inwestycyjne budowa boiska wielofunkcyjnego 

w Kraszkowicach, natomiast rozwój obszarów wiejskich 27.500 zł, są  to koszty 

poniesione na zorganizowanie dożynek gminnych. Do chwili podpisania umowy 

wydatkowane były środki z budżetu gminy natomiast obecnie jest podpisana umowa 

na to zadanie i należy środki przenieść na paragraf dotacyjny, zgodnie z wymogami. 

 

 Dział 630 w dziale tym zaplanowane sa środki na budowę przystani  

kajakowej w Krzeczowie. Środki na to zadanie zabezpieczane są corocznie, 

a w przypadku niewykorzystania przesuwane sa na inne cele  jest to kwota - 10.000 

zł 

 Dział 750 promocja gminy w dziale tym zmniejszamy środki o kwotę 6.000zł 

 Dział 758 Różne rozliczenia - 660.268,56 zł 

Łącznie zmniejszenia po stronie wydatków 705 768,56 zł. 

 

Zwiększenia  

 

Zwiększenia stanowią łącznie kwotę  91.615 zł i tak: 

 Dział 010  - Rozwój obszarów wiejskich zwiększa się zadanie  

inwestycyjne o 12.000 zł jest to budowa infrastruktury sportowej wraz z otoczeniem 

w miejscowości Krzeczów. Na zadanie to brakuje 12.000 zł na dokończenie zadania 

w związku z tym zachodzi konieczność zabezpieczenia środków. 

- 27.500 zł przeznacza się na zorganizowanie dożynek Gminnych. Zgodnie z zawartą 

umową Urząd Marszałkowski 15.2016,96 zł, a budżet gminy 12.293,04 zł. 

- 46.015 zł zwiększa się wydatki na zadanie unijne „Pokaż dziecku piękny świat” 

> Dział 854  Pomoc materialna dla uczniów o charakterze socjalnym zwiększa się 

w tym dziale kwotę 6.000 zł. zgodnie z decyzja Wojewody z jego budżetu 

otrzymujemy 80% dotacji na pomoc materialna dla uczniów o charakterze socjalnym, 

natomiast 20 % zabezpiecza budżet gminy. Dlatego należy zwiększyć budżet o w/w 

kwotę.  
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Nie było pytań ani uwag Przewodniczący do przedstawionego tematu w związku 

z tym  poprosił Skarbnik Gminy o odczytanie projektu uchwały Nr II/5/2010 

w spawie zmian w budżecie gminy Wierzchlas. Następnie uchwała poddana została 

pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

b) wyrażenia zgody na zakup nieruchomości. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Agnieszek Kucharska i powiedziała, że 

w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego wsi Mierzyce jadąc od  

strony Wielunia za  Kościołem po lewej stronie znajduje się działka 400/3  

o powierzchni 0,0364 ha, która w miejscowym planie zagospodarowania 

przestrzennego przeznaczona jest na poszerzenie istniejącej tam drogi 

o nr. ewidencyjnym 361. Właściciel działki 400/2, dzielił swoją działkę przekazując 

część działki sąsiadowi. Korzystając z tej możliwości wydzielona została również 

część działki  przeznaczona na poszerzenie w/w drogi. W związku z powyższym 

właściciel złożył do Gminy pismo o sprzedaży  przedmiotowej części działki za cenę 

2.000 zł za ar. 

 

Radny Stanisław Parzyjagła zapytał  dlaczego gmina ma zakupić ta działkę. 

Agnieszka Leszczyk wyjaśniła, że działka zakupiona zostanie w celu poszerzenia 

drogi, która obecnej wynosi 3 m. Jednak tereny przylegające do tej działki są 

przeznaczone pod zabudowę w odległości 260 m.  

Wójt dodał, że  jest to początek dość długiego i uciążliwego procesu dlatego, że 

przejmowany jest od Starostwa Powiatowego odcinek drogi, za Kościołem, potem 

wykonane zostanie omawiane poszerzenie drogi, i dalej znajdują się działki które 

również  trzeba dzielić w celu poszerzenia drogi i tak aż do „Przycoka”, ponieważ te 

tereny przeznaczone są pod zabudowę. Wójt zwrócił się do radnych o wytrwałość i 

pozytywne podejście do sprawy, ponieważ jest to proces nieunikniony. 

  

Radni nie mieli uwag, w związku z tym Przewodniczący Rady Gminy poprosił 

Agnieszkę Kucharska o odczytanie projektu uchwały Nr II/6/2010 w/w sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

c) wyrażenia zgody na zakup nieruchomości. 

Agnieszka Kucharska  sprawę tą znają radni z Kraszkowic i Pani Sołtys, w roku 1993 

Ksiądz Benedykt rozmawiał z Panem Kołodziejem w sprawie doprowadzenia prądu 

elektrycznego do nowo budowanego kościoła przez omawianą przedmiotową działkę 

489/3. Sprawa nie została doprowadzona do końca i nie doszło do podpisania aktu 

notarialnego i działka ta cały czas figuruje na Pana Kołodzieja w związku z tym, że 

właściciel tej działki chciał uregulować swoje sprawy i przekazać swoją posiadłość 

w związku z tym powstał problem. Pan Kołodziej złożył wniosek w sprawie 

sprzedaży działki gminie za cenę 2.000 zł za ar, na działce tej położona została na 

wniosek mieszkańców kostka i stanowi ona skrót dojścia do Kościoła . 
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Pani Krystyna Buczkowska sołtys wsi Kraszkowice – powiedziała, że przez 17 lat 

mieszkańcy korzystali z tej drogi, która stanowi skrót dojścia do Kościoła i Pan 

Kołodziej nic nie mówił, że sprawa z działką jest nieuregulowana u notariusza. 

Sprawa okazała się niejasna dopiero wówczas jak Pan Kołodziej zagrodził działkę 

z obu stron. Wówczas sprawa skierowana została do  sądu, odbyła się jedna rozprawa 

na której Pani Sędzia powiedziała, że mieszkańcy musieli by posiadać działkę 

kolejne 13 lat aby można było uzyskać do niej prawo przez zasiedzenie. Zwróciła się 

do radnych o wyrażenie zgody na zakup omawianej działki ponieważ ułatwia dojście 

do Kościoła oraz bezpieczeństwo . 

Wójt dodał, że na wiosnę wykonane zostanie nowe ogrodzenie od strony Pana 

Kołodzieja i odizolowany zostanie teren gminny od terenu Pana Kołodzieja, 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że wyższym dobrem koniecznym jest dla 

mieszkańców Kraszkowic aby zakupić omawianą działkę i  uregulować jej stan 

prawy na korzyść Gminy i niech służy mieszkańcom.      

Nie było uwag w związku z tym Przewodniczący Rady Gminy poprosił Agnieszkę 

Kucharską o odczytanie projektu uchwały Nr II/7/2010 w/w sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

 

Ogłoszono 10 minut przerwy. 

Po przerwie wznowiono obrady.  

 

Punkt 7 

Interpelacje, wolne wnioski, i zapytania. 

 

1. Przewodniczący Rady Gminy powitał Radą Powiatu Wieluńskiego  

Krystynę Miśkiewicz, i oddał jej głos. 

Radna Krystyna Miśkiewicz powitała i pogratulowała serdecznie 

Przewodniczącemu Rady Gminy, Wójtowi i radnym za osiągniecie wspaniałych 

wyników w wyborach i maja możliwość pracy w obecnej radzie gminy oraz 

serdecznie powitała sołtysów i wszystkich uczestniczących w sesji. Przeprosiła, że 

nie mogła uczestniczyć w obradach I sesji ponieważ w tym samy czasie były obrady 

Rady Powiatu. 

Na wstępie życzyła aby praca w Radzie Gminy upływała  w sposób w zgodzie, 

przyjaźni i życzliwości i  podejmowała najbardziej trafne decyzji kierując się dobrem 

społeczeństwa. 

Ze swojej strony radna Miśkiewicz  podziękowała prywatnie wszystkim, tym którzy 

oddali na nią głosy i że po raz kolejny jej zaufali.  Zobowiązała  się przed Radą 

Gminy do wszelkiej współpracy i pomocy jeśli tylko będzie taka potrzeba.   

 

2. Sołtys wsi Wierzchlas A Leon Makielak powiedział, że dokładnie 4 lata temu 

zgłosił wniosek w sprawie przejścia dla pieszych na skrzyżowania w Wierzchlesie, 
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co spaliło się na panewkach. Następnie prosił o wsparcie radnego J. Krzeszowskiego, 

żeby wystąpić o sygnalizację świetlną  i podziękował radnemu o wsparcie w tej 

sprawie. Zadanie to  nie zostało zrealizowane. 

Kolejna sprawa to postawienie lustra na wyjeździe z ulicy Czereśniowej – co również 

uznano za bezzasadne, a takie lustro jest w Strugach, Przywozie czy Toporowie 

i służy poprawie bezpieczeństwa, a w Wierzchlesie stwierdzono, że lustro jest 

niepotrzebne. 

Wójt wyjaśnił, że lustro na skrzyżowaniu w Wierzchlesie jest założone nowe 

ponieważ to stare wysłużyło się już i zostało urwane przez wiatr. Obecnie założone 

jest nowe lustro, które ma inna optykę. Przejście dla pieszych również jest. Dodał 

Wójt że został wykonany projekt  przebudowy drogi w dwóch etapach pierwszy  

Wieluń – Krzeczów i  drugi Krzeczów – Działoszyn, Projekt polega na wykonaniu 

przebudowy całej drogi. Droga ta obecnie została zastabilizowana  czyli wytyczone 

zostały jej granice pierwotne ustalone przez geodetów. Następnym  etapem jest tzw. 

wywłaszczenie czyli dzielenie i wykupowane działek lub ich części. Dla Wierzchlas 

najistotniejszą sprawa jest rondo, które jest zaprojektowane i będzie wykonane, 

ponieważ jest już pozwolenie na budowę. Pierwszym etapem tej inwestycji będzie 

wywłaszczenie mieszkańców, wyburzenie budynków i postawienie i wykonanie 

ronda. 

Wójt powiedział, że w przypadku pojawienia się nowych informacji w tym temacie 

natychmiast powiadomi radnych i sołtysów. 

Wójt dodał, że z terenu powiatu wieluńskiego mamy swoją osobę w Urzędzie 

Marszałkowskim i nadal jest nim Pan Andrzej Chowis, przy którego pomocy 

będziemy starali się o środki od Marszałka Województwa  na to zadanie.  

 

Radna Sylwia Wrzała – odnośnie skrzyżowania w Wierzchlesie, wie doskonale że 

priorytety są inne ale po pierwsze skrzyżowanie do momentu wykonania ronda 

powinno być zabezpieczone, mianowicie lustro uległo zmęczeniu,(cytując słowa 

Wójta) zastąpione zostało innym przyznanym przez Urząd Wojewódzki, ale to 

Urzędu Gminy ani od mieszkańców nie poszła  żadna petycja. Po drugie obecne 

lustro ma inna optykę, ale co z tego jak ono nie spełnia żadnego lepszego 

bezpieczeństwa,  lustro można wymienić na bardziej bezpieczniejsze do momentu 

rozwiązania ronda, ponieważ są lustra, które nie parują, nie zamarzają  i nie są to 

żadne większe koszty. 

Kolejna sprawa to ulica Południowa i Szkolna są ulicami powiatowymi i radna jest 

zmęczona telefonami do Powiatowego Zarządu Dróg żeby nie  robili kilometrów 

tylko dokładnie odśnieżali te drogi, ponieważ małe samochody nie mogą przejechać. 

Od strony szkoły i urzędu na skrzyżowaniu nie można podjechać pod górkę. 

Powiedziała, że Sołtys Leon Makielak ma stuprocentowa rację, ponieważ sprawa 

skrzyżowania w Wierzchlesie jest priorytetowa. Kierowane w tej sprawie pisma Rady 

Rodziców, jak również od Dyrekcji Szkół, żeby utworzyć cos bezpiecznego dla 

dzieci, bowiem przejście dla pieszych jest w innym miejscu niż  wszyscy przechodzą 

czyli na skróty a skróty zawsze się źle kończą. 
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Wójt wyjaśnił, że przejścia dla pieszych nie będzie bliżej skrzyżowania, zostanie 

w tym miejscu gdzie jest i takie jest stanowisko drogowców, podyktowane to jest 

bezpieczeństwem   i należy tą informację przyjąć do wiadomosci, że to tak musi być. 

Z kolei jeśli chodzi o lepsze parametry lustra to można wystosować pisma ale nie 

wiadomo jaki będzie efekt. 

Wójt powiedział, że w przerwie sesji zgłosił się sołtys z Bronikowa i Toporowa, że 

kierowcy odśnieżający drogi jeżdżą z podniesionymi pługami. Zadzwonił do 

Kierownika Powiatowych Dróg, który na tą informację był oburzony.  

 

Radna Krystyna Miśkiewicz poinformowała, że zajmie się tą sprawą odnośnie 

odśnieżania oraz osobiście poinformuje radna Wrzała o rozstrzygnięciu w tej sprawy. 

Ponadto radna powiatowa powiedziała, że obowiązkiem każdego mieszkańca przy 

którego posesji jest chodnik jego odśnieżanie  i jeszcze raz podkreśliła, że jest to 

obowiązek każdego mieszkańca. Sytuacja taka jest w Mierzycach, gdzie na chwilę 

obecną odśnieżone są niektóre fragmenty chodników, jednak chodniki są po to aby 

było bezpiecznie dla nas wszystkich. Apelowała do właścicieli posesji o odśnieżanie 

chodników. 

 

Radna Sylwia Wrzała dodała, że w Wierzchlesie na ul. Południowej w czynie 

społecznym są odśnieżane chodniki przez pana  Pawła Mielczarka i Pana Grzegorza 

Krawczyka, jest to duże uznanie dla sąsiadów bo robią dobrą robotę a chodniki 

wyglądają wspaniale i życzyła aby wszyscy mieli takich sąsiadów w sowich 

miejscowościach.  

 

Radny Stanisław Parzyjagła odnośnie odśnieżania chodników to nie może być tak, 

ze odśnieżając chodniki cały śnieg rzucany jest na ulice i nie może tak być  bowiem 

wówczas nie można przejechać ulicą i zwrócił się do sołtysów i Wójta o zajęcie się tą 

sprawą. 

 

Punkt 8 

 

Zakończenie obrad II sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął II sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

 

Obrady zakończono o godzinie 10
30

. 

 

 

 

 


